
Generalforsamling i Hvidovre Kajakklub 5. oktober 2005

1. Valg af dirigent
Keld Broksø blev valgt som dirigent.

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. Det reviderede regnskab var ikke
vedlagt indkaldelsen, da regnskabet var blevet godkendt på den ekstraordinære generalforsamling i
foråret 2005.

2. Valg af to stemmetællere
Dan Larsen og Henning Christoffersen blev valgt.

3. Formanden aflægger beretning
Formand Kurt Svendsen aflagde følgende beretning:

"Kære klubkammerater,

Ved den ekstraordinære generalforsamling, som vi afholdt d. 13. april gav jeg formandens
beretning, hvilket ellers kun gøres ved efterårsgeneralforsamlingen. Vi har således tidligere dækket
foregående vintersæson, som jeg derfor vil springe over her, og fokusere på hvad der er sket ’siden
sidst'.

Atter i år har der været meget stor søgning til klubben, og vi kan nu konstatere, at der har været en
nettotilgang til klubben på ca. 30 medlemmer i forhold til sidste år. Dette er opnået ved 45 tilgange
og 15 afgange. Der er over sommeren blevet gennemført eet traditionelt instruktionshold – og så har
Peter/Søren også fået plads til at køre to turbohold igennem i fritiden. Og så har vi naturligvis atter i
år oplevet stor søgning på vores børnehold. Tilgangen af nye medlemmer er således begrænset af,
hvor mange vi er i stand til at tilbyde pladser på instruktionsholdene – ikke af mangel på
interesserede. Derfor har det også været dejligt at konstatere, at vi har modtaget flere medlemmer,
der er friroet i andre klubber, samt at flere af klubbens egne medlemmer har ’føl-roet’ andre, som
herefter har kunnet blive optaget som fuldbefarne efter en prøve.
Det, at vi sidste år indførte betaling for at deltage i et instruktionsforløb, har været et kærkomment
tilskud til klubbens økonomi – og det har ikke haft nogen synlig effekt på vores ventelister.

Igen i år har Hvidovre Kajakklub været en synlig klub inden for kajaksporten. Vi har således været
rigt repræsenteret ved mange løb, bidraget med officials til bl.a. nordiske mesterskaber, DM samt
Bagsværd regatta; vi har haft to piger med ved Ungdoms OL; vi har haft tre piger med ved nordiske
mesterskaber; fået adskillige medaljer ved DM o.s.v.  Dette har bl.a. også kunnet ses ved jævnlig
omtale i Hvidovre Avis.
På det sportslige skal det fremhæves, at vores klubtræner Helle har bestået ’DIF’s Diplomtræner
Uddannelse’, som er nær kandidatniveau. Efter at have vist dem sine overarme besluttede de at
lade hende bestå med et ’13’ tal.
Også i den sportslige bredde har der været aktivitet. Det lykkedes således med kort varsel at stille
med 13 brede roere, da Sundby inviterede til ’Havneræs’ ved indvielsen af den nye Strandpark på
Amager.
Der har også været initiativtagere til en tur til Møn, som ifølge pålidelige kilder skulle have været en
ualmindelig god tur. Jeg vil opfordre til, at der fortsat tages lignende initiativer. Der var også to,  der
ikke synes, Møn var eksotisk nok, og derfor tog en tur omkring Madeira. Vi glæder os til at se
billederne Ejvind og Leon!

Det har været dejligt at konstatere, at der ved onsdagens handicapløb typisk har deltaget over 30
roere per gang – et flot højt tal, som vidner om en stor aktivitet. Vi har i år bedt ’eleverne’ fra
Turboholdet om at deltage, og det har vist sig at være en success – ikke mindst med henblik på



integration i klubben. Den efterfølgende grill har i år været noget hæmmet af ombygningen hernede;
men vi håber på at en bedre terasse og grill kan sætte lidt mere gang i spisningen til næste år.

Fra 1. juli blev det obligatorisk for alle foreninger under DIF at indhente børneattester for alle, der
optræder i roller som instruktører for børnene. Det skal derfor ikke tages personligt, når vi fremover
beder flere af jer om at give samtykke til, at vi kan få en børneattest, for at I fortsat kan arbejde med
børnene. Jeg håber, at I opfatter det positivt, idet den bagvedliggende tanke er at beskytte børnene
– ikke at genere nogen.

Tilbygningen har trukket tænder ud. Det oplevede vi bl.a. ved forårets ekstraordinære
genralforsamling, ligesom det har været en stor mundfuld for dem, der har bidraget til projektet.
Medlemmerne har også skulle leve med et rimeligt stort rod omkring klubben. Nu er vi ved at gå ind
i slutfasen og kan snart glæde os over resultatet. Jeg vil kraftigt opfordre til, at man her i slutspurten
griber chancen for at være med til at sætte et malingstrøg på vores nye tilbygning –og dermed kan
prale overfor sine omgivelser om, at ’det var jeg med til at lave’!

Som en udløber af tilbygningen vil vi nu revurdere bådpladserne. Der er et par stykker fra
bestyrelsen, der arbejder med dette puslespil i øjeblikket; men I kan godt indstille jer på, at flere
både vil blive flyttet rundt i en nær fremtid. Kriterierne vil bl.a. være, at klubbåde og hyppigt brugte
både vil blive placeret, så de er lettest tilgængelige.

Et lille suk! Reglerne siger, at redningsveste altid skal være i båden – og altid bæres på i
vinterhalvåret. Desværre kan vi konstatere igen og igen, at mange af vores erfarne medlemmer ikke
respekterer dette. Jeg vil bede jer tænke på, at året har budt på flere drukneulykker – og at vi tjener
som eksempler for hinanden. ’Hvis han ikke har vest med, så gider jeg heller ikke’. Lad være med at
sætte bestyrelsen i en situation, hvor vi skal være ’bussemænd’ overfor vores klubkammerater.

I dag trætter jeg jer med Flintstones bil for sidste gang. Vi har en klub, hvor der er nogen, der er
valgt til at holde i rattet, og der heldigvis er mange, der er villige til at lægge fødder til for at skabe
fremdrift. Jeg glæder mig over, at det igen og igen lykkes at finde frivillige, der vil lægge timer i
klubben for at hjælpe til at sikre, at den er mere end blot et hus med nogle både. Om ca. 20 minutter
forlader jeg rattet og melder mig blandt dem, som meget gerne vil lægge fødder til for at hjælpe
Hvidovre Kajakklubs sag – og hjælpe den kommende bestyrelse. Jeg har været meget glad for at
arbejde med den siddende bestyrelse og vil komme til at savne vores positive og konstruktive
samvær. Jeg håber, at den kommende bestyrelse vil fortsætte i samme ånd, idet det er et væsentligt
kriterie for, at man har lyst til at bidrage med så megen af sin tid i en bestyrelse.

Tak til alle jer, der har ydet en indsats for klubben i løbet af sommeren – I er mange – I har brugt
megen tid for at hjælpe klubbe – og sådan skulle det gerne fortsætte ;-)"

Der var ikke bemærkninger eller spørgsmål til formandens beretning, der blev vedtaget med applaus.

4. Kassereren forelægger det reviderede regnskab for foregående sæson og afgiver
regnskabsoversigt for den indeværende sæson
Det reviderede regnskab blev godkendt på forårets ekstraordinære generalforsamlig.

Kasserer Inge Ribers orienterede om regnskabet for denne sæson. Økonomien ser god ud og afspejler
det høje aktivitetsniveau i klubben. Kontingentindtægterne bliver større end forventet, ligesom elregn-
ingen. Der er blevet indkøbt en Vajda K2, og der er anskaffet en motorbåd med tilskud fra kommunen.

Der blev udleveret et foreløbigt byggeregnskab for udvidelse af klubhuset. Heraf fremgik, at det på
nuværende tidspunkt ser ud til at ende med et overskud på ca. 80.000 efter indkøb af maling m.v.

5. Indkomne forslag
Bestyrelsens ændringsforslag til lovene afspejler behovet for at præcisere og tilpasse lovene i forhold
til DKFs regler. Ændringsforslagene blev behandlet enkeltvis.



Ændringsforslag vedr. § 1.

Nuværende lovtekst:
Klubbens navn er Hvidovre Kajakklub - HvK. Dens hjemsted er Hvidovre. Klubben er medlem af Dansk
Kano og Kajak Forbund, International Canoe Federation og Dansk Idrætsforbund. Klubben er
endvidere tilsluttet Dansk Skiforbund (DSkiF) under Dansk Idrætsforbund (DIF) og Federation
Internationale de Ski (FIS). 

Ændringsforslag:
"Dansk Idrætsforbund" ændres til "Danmarks Idræts-Forbund".

Ændringsforslaget blev enstemmigt vedtaget.

Ændringsforslag vedr. § 8.

Nuværende lovtekst:
Alle nye medlemmer skal ved roning være iført en godkendt vest (CE-mærket), indtil svømme-,
entrings- og roprøve er bestået. Alle aktive medlemmer skal, senest én måned efter indmeldelse, være
ejer af en godkendt vest til eget brug.
Stk. 2 Alle medlemmer under 15 år skal ved al roning og sejlads være iført en godkendt vest.

Dispensation kan kun gives ved forældrenes underskrift og bestyrelsens godkendelse.

Ændringsforslag:
Bestyrelsens forslag var: "indtil svømme-, entrings- og roprøve er bestået" ændres til "indtil medlemmet
er fuldbefaren". I stk. 2 tilføjes "Der kan kun gives dispensation til børn over 13 år." Efter lidt diskussion
om ordlyd af de to ændringer, blev der stemt om følgende tekst: "indtil svømme-, entrings- og roprøve
er bestået" ændres til "indtil medlemmet er fuldbefaren, jf. § 9", og i stk. 2 tilføjes "Der kan ikke gives
dispensation til børn under 14 år."

Dette blev enstemmigt vedtaget.

Ændringsforslag vedr. § 9.

Nuværende lovtekst:
Indtil svømme-, entrings- og roprøve er bestået må nye medlemmer kun ro under ledelse af et
fuldbefarent medlem, For at være fuldbefarent kræves der, at man: 
a. Er fyldt 15 år.
b. Har roet mindst 100 km i kajak.
c. Har aflagt svømme-, entrings- og roprøve.
Prøverne skal vises for og godkendes af et bestyrelsesmedlem eller en instruktør.
Stk. 2. Entringsprøve: Efter kæntring med kajak på dybt vand at kunne vende den på ret køl, entre

den og føre den videre. Kajaktype anvises af den godkendende person. 
Stk. 3. Svømmeprøve: Ved fri svømning kunne tilbagelægge mindst 600 m. 
Stk. 4. Roprøve: Roning i kraftige bølger i hårdt vejr, vendinger, opbremsninger og skodning, samt

kunne hjælpe en anden roer, der er kæntret, op i dennes kajak igen. 
Stk. 5. Bestyrelsen udsteder bevis på godkendelse som fuldbefarent medlem. 
Stk. 6. Bestyrelsen kan, hvis det skønnes nødvendigt, forlange, at et fuldbefarent medlem gentager

en eller flere af ovenstående prøver for at bevare status som fuldbefarent medlem. En aflagt
prøve gælder dog minimum en sæson.

Ændringsforslag:
Følgende nye punkt tilføjes i teksten:
d. Har kendskab til reglerne "Lov og ret på vandet" som beskrevet i hæftet fra Søsportens
Sikkerhedsråd.

Ændringsforslaget blev enstemmigt vedtaget.



Ændringsforslag vedr. § 14.

Nuværende lovtekst:
Klubbens øverste myndighed er generalforsamlingen. Ordinær generalforsamling afholdes i oktober
måned, og skal indkaldes med mindst 10 dages varsel med angivelse af dagsorden. Sammen med
indkaldelsen til den ordinære generalforsamling udsendes det reviderede regnskab for den foregående
sæson 
Stk. 2. Generalforsamlingen er beslutningsdygtig med det antal medlemmer, der er til stede.

Stemmeberettigede er alle aktive godkendte medlemmer samt æresmedlemmer og
bestyrelsesmedlemmer. Dog har medlemmer under 15 år ikke stemmeret vedrørende
ændring af klubbens love. Ingen kan afgive mere end én stemme. Beslutninger tages ved
simpelt flertal, jf. dog §§ 21, 24 og 25. Ved valg er afstemningen skriftlig, og skriftlig
afstemning skal tillige foretages, hvis det kræves af blot ét af de stemmeberettigede
medlemmer. 

Stk. 3. Ekstraordinær generalforsamling indkaldes og afholdes under de samme former, når
bestyrelsen eller mindst halvdelen af de aktive medlemmer skriftligt fremsætter ønske herom. 

Stk. 4. Forslag, der skal behandles på generalforsamlingen, samt forslag til lovændringer, skal være
bestyrelsen i hænde senest tre uger før generalforsamlingen. Forslagene skal udsendes
sammen med dagsorden.

Ændringsforslag:
Stk. 2 ændres til:
Stk. 2 Generalforsamlingen er beslutningsdygtig med det antal medlemmer, der er til stede.

Stemmeberettigede er alle aktive godkendte medlemmer samt æresmedlemmer og
bestyrelsesmedlemmer. Dog har medlemmer under 15 år ikke stemmeret vedrørende
ændring af klubbens love. Ingen kan afgive mere end én stemme, og der kan kun stemmes
ved personligt fremmøde. Beslutninger tages ved simpelt flertal, jf. dog §§ 22, 25 og 26. Ved
valg er afstemningen skriftlig, og skriftlig afstemning skal tillige foretages, hvis det kræves af
blot ét af de stemmeberettigede medlemmer.

Forslaget blev enstemmigt vedtaget.

Ændringsforslag vedr. § 20.

Nuværende lovtekst:
Skiafdelingens opgave er at motivere og skaffe dens medlemmer mulighed for udøvelsen af skisport.
Skiafdelingen ledes af et udvalg bestående af en formand og mindst ét menigt medlem. Formanden
skal være fyldt 18 år og medlem af HvK's bestyrelse. Skiafdelingen er en selvstændig økonomisk
enhed. Skiafdelingens beslutninger skal forelægges bestyrelsen til godkendelse på førstkommende
bestyrelsesmøde. Skiafdelingen aflægger beretning og regnskab på forårsgeneralforsamlingen.

Ændringsforslag:
"forårsgeneralforsamling" ændres til "forårsmedlemsmøde".

Ændringen blev enstemmigt vedtaget.

6. Indskud, kontingent og gebyr fastsættes for det kommende kalenderår
Bestyrelsen forslag om uændret indskud, kontingent og gebyr efter de nylige forhøjelser i forbindelse
med byggeriet vandt genklang hos generalforsamlingen.

7. Valg af bestyrelse
Formand: Helle Stuart blev valgt.
Næstformand: Nina J. Nielsen blev valgt.
Kasserer: Inge Ribers blev genvalgt.
Tilsynsførende for hus: May-Brit Dollmeyer blev valgt



Formand for Idrætsudvalg: Søren Sibbersen blev genvalgt.
Menigt bestyrelsesmedlem: Mark Rasmussen blev valgt.
Menigt bestyrelsesmedlem: Peter Schrøder blev genvalgt.

Lars Broberg blev valgt til formand for bådudvalget.

På dirigentens opfordring holdt kandidaterne valgtaler før valget. Her er den nye formands valgtale:

"Først og fremmest vil jeg sige, at jeg betragter bestyrelsen som et team, hvor vi fordeler opgaverne
mellem os, så vi hver især bidrager mest muligt i forhold til det, vi er bedst til. Vi har ikke tradition for
at stemme ting igennem. Vi taler os tilrette og tager hellere en ekstra runde, hvis vi ikke er
tilstrækkelig enige. Den linie agter jeg at fortsætte. Det er vigtigt for mig at være en del af et team,
hvor jeg oplever at alle tager ansvar for helheden. Den konstallation vi har lagt op til er tænkt i den
ånd, og det har jeg store forventninger til.

Kurt har ofte henvist til billedet med Flintstones bil – og det billede vil jeg beholde. Jeg synes, der er
rigtig mange fødder i HvK – og jeg vil arbejde for at gøre rammerne gode så mangfoldigheden og
initiativerne kan blomstre. Jeg oplever, at mange gerne vil bidrage og tage ansvar. Vores system må
ikke blive for stift! Der skal være plads til initiativer, der ikke er taget af bestyrelsen. Naturligvis vil jeg
samtidig gerne være med til at sætte ting på skinner. Vi skal have styr på vores drift og de mange
administrative rutiner. Vi skal udvikle vores hjemmeside og interne kommunikation. Men det er
vigtigt for mig at pointere, at det skal ske i et tempo, hvor vi kan følge med. Vi må ikke have så store
ambitioner, at vi ikke kan leve op til dem.

Så det med det fælles ansvar, det ligger mig meget på sinde.

To ting mere, der er vigtige for mig. Det ene er aktivitet. Jeg glæder mig over, at der hver dag er
medlemmer i klubben – i gang med en eller anden aktivitet. Om det er konkurrencetræning,
motionsroning, løb, stavgang eller styrketræning, det er ikke så vigtigt.. Først og fremmest er det
vigtigt, at klubben summer af liv. Jeg vil gerne være med til at fastholde – udvikle aktivitetsniveauet.

Og endelig så vil jeg fortsætte med at udvikle klubben til en god klub for unge. Vi er blevet
certificeret i år, og har papir på at vi har et godt miljø for unge. Det kunne få os til at hvile på
laurbærene, men selvom vi er godt på vej er der stadig opgaver. Vi skal have flere børn, og vi skal
fastholde dem.

Nu holder de unge deres egne møder (og det gør de dejligt befriende på deres helt egen måde), og
mange af dem tager et stort ansvar ved at deltage som hjælpetrænere og ved at være med i de
fælles opgaver nede i klubben. Da vi havde efterårsarbejde i søndags var over halvdelen af dem,
der deltog, de unge. Jeg glæder mig til, at de på et tidspunkt ender med at sidde her i bestyrelsen.

Jeg glæder mig til at være med til det, de til den tid kan finde på.

Så opsummerende:
Mine mærkesager vil være:

• Flere aktiviteter for alle
• En god klub for børn og unge
• En klubånd, der er præget af fælles ansvar"

8. Valg af revisor
Hanne Mathisen blev genvalgt som revisor.
HvK har to revisorer. Bjarne Ingerslev blev valgt i 2004 og var således ikke på valg i år.

9. Fremtidig virksomhed

Den nyvalgte formand fortalte følgende:



"Nu går vi vinteren i møde – og jeg skal blot opfordre jer til at benytte jer af nogle af vores mange
aktiviteter. De er beskrevet i nyhedsbrevet, som er sendt ud med indkaldelsen til
generalforsamlingen. Men ganske kort, så er der fælles roning, vægttræning, løb, gymnastik, O-løb
(obs: tjek O-løbsdatoerne på www.nfkk.dk, groupcare eller på opslagstavlen, da der havde
indsneget sig en fejl i nyhedsbrevet) og vinterræs.

Men vi skal også have gjort klubben i stand – og de næste weekender er der malerarbejde til alle.
(Især dem af jer, der ikke har faste opgaver hernede).

Så er der:
• Teknikkursus på lørdag
• Fest den 11. november, og hvis vi bliver færdige, vil der også være reception
• Vi har Kalveboderne Rundt den 29. oktober
• Juleræs den første lørdag i december

Jeg håber på, at vi kan arrangere fælles spisning en gang om måneden og et par filmaftener. Vi vil
gerne se billeder fra Leon og Ejvins tur Maderia Rundt.

I bestyrelsen skal vi i gang med at planlægge den kommende rosæson og lægge linierne for de
næste år. Jeg har deltaget i DIF´s kongres på vegne af Dansk Kano og Kajak Forbund, hvor jeg
sammen med 450 delegerede diskuterede fremtidens idrætsforening set i lyset af de udfordringer
idrætten og samfundet står over for. For blot at nævne en ting, så er der et politisk ønske om at
idrætten tager et større ansvar for befolkningens sundhed. Og det skal vi naturligvis også forholde
os til i HvK. Har vi lyst? Hvordan kan det organiseret og finansieres. Afslutningsvis vil jeg blot sige,
at jeg tror det med at tage ansvar for sundheden ligger lige til vores højre ben. I år har vi så småt
taget hul på det med projekt Easy, hvor vi givet overvægtige børn et ro-tilbud."

Der blev kort orienteret om Team Easy, som er et Hvidovre Kommune-projekt for overvægtige børn
som HvK har deltaget i. Birgit Munk og Peter Schrøder har taget sig af holdet på 3 roere i alt 6 fredage.

Viggo Olsen gjorde ekstra reklame for Kalveboderne Rundt, der afholdes lørdag den 29. oktober 2005.
Det ville være en god ide, hvis der blev arrangeret spisning til om aftenen. Frivillige søges til at stå for
det.

Søren Sibbersen orienterede om instruktion 2006. Instruktørerne er blevet enige om, at der afholdes et
"normalt" instruktionshold og turbohold. Der er p.t. 7 instruktører, men der er hårdt brug for flere.

Der er kajakpolo den 1. fredag i hver måned. Det er Ingelise Bendsen og Lars Bendsen, der står for
det. Der er blevet skåret ned på antallet af dage, da klubben bliver opkrævet gebyr, hvis der ikke er
nogen fremmødte, hvilket har været tilfældet en del gange i den foregående sæson. Skulle der vise sig
større interesse i år, er der fortsat mulighed for at søge om at få adgang til svømmehallen flere gange.

Marie Rasmussen, der afholder teknikkursus i klubben den 8. oktober, kunne oplyse, at der måske
kommer endnu et teknikkursus inden jul.

Jørgen Hald spurgte, om der bliver plads til brede både i de nye kajakstativer, og hvad status er på
havkajakker i HvK. Der var flere indlæg i debatten. I de nye kajakstativer kommer der nogle pladser til
brede kajakker, ligesom der måske vil være mulighed i containeren. De personer, der brænder for
havkajak, blev opfordret til at tage bolden op. Da havkajakker er mange forskellige typer både og
kræver anden teknik/sikkerhed, vil der fx være behov for uddannede havkajakinstruktører m.v., hvis vi
skal have havkajakker i HvK. I Roskilde Kajakklub har de erfaret, at Coastline-modellerne er en større
succes end havkajakker, når roere ønsker en mere stabil bådtype.

Tina Olsen fortalte om "de vandrende pinde" - stavgang for alle. Der er allerede en flok, der jævnligt
går en tur fra klubben, og de vil gerne have selskab af flere.



10. Eventuelt
Peter Schrøder gjorde opmærksom på kursustilbud fra Københavns Amt, instruktørkurser hos Dansk
Kano og Kajak Forbund samt mulighed for at tage bassinprøve. Er man interesseret i et
instruktørkursus, skal man dog være opmærksom på, at man skal have været hjælpeinstruktør inden.
Kontakt Peter, hvis du er interesseret i kurserne.

Der kan bestilles klubtøj ved at kontakte Inge Ribers eller skrive bestillinge på opslaget i klubben. Der
skal betales for tøjet senest den 29. oktober 2005. Af hensyn til foto blev det foreslået, at der  kommer
logo på forsiden af tøjet.

Sanne Larsen takkede for - indtil videre - 25 gode år i Hvk. Stort tillykke til Sanne med jubilæet.

På dirigentens opfordring blev der klappet af vores indsats ved byggeriet af de nye klublokaler. Nu
mangler vi bare maling m.v.

Afslutning
Dirigenten takkede for god ro og orden, hvorefter Kurt Svendsen blev takket for sin indsats som
formand med en flaske "lidt stærkere end vin" og klapsalver.

-------------


